



NO 17

FOR IMMEDIATE RELEASE  
MARCH 24, 1970AMALGAMATION OF CANADIAN MISSIONS IN GENEVA

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, today announced that the Government had decided to amalgamate Canada's Permanent Mission to the Office of the United Nations at Geneva and its Delegation to the Conference of the Committee on Disarmament, in order to ensure close coordination of their activities and to achieve maximum effectiveness and efficiency.

Prior to amalgamation of the two missions, Mr. Jean-Louis Delisle was Ambassador and Permanent Representative of Canada to the Office of the United Nations at Geneva. Mr. George Ignatieff was Ambassador and Representative of Canada to the Conference of the Committee on Disarmament. Mr. Delisle has been unwell and in order to relieve him of some of the heavy burden of his earlier responsibilities Mr. Ignatieff has been appointed as Ambassador and Permanent Representative of Canada to the Office of the United Nations in Geneva, while continuing as Ambassador and Representative of Canada to the Conference of the Committee on Disarmament.

Mr. Ignatieff will represent the Government of Canada on all organs of the United Nations meeting at Geneva and at all meetings held in Geneva under the auspices of the United Nations. He is also accredited to the Specialized Agencies and other international organizations in Geneva.

Pending his return to Canada this summer for reassignment Mr. Delisle, with the rank of Ambassador, will retain responsibility for relations with the United Nations High Commissioner for Refugees, the International Committee of the Red Cross and the League of Red Cross Societies.

\*\*\*\*

GEORGE IGNATIEFF

Mr. Ignatieff was born in St. Petersburg, Russia, on December 16, 1913. He is a graduate of the University of Toronto, went to Oxford as a Rhodes Scholar in 1936 and later attended the University of London.

Mr. Ignatieff joined the Department of External Affairs in 1940 and served abroad in London and in Washington and with the Canadian Permanent Mission to the United Nations. He attended the Imperial Defence College, London, in 1953. He was appointed Ambassador to Yugoslavia in 1957. He became Deputy High Commissioner in London in 1959 and on his return to Canada in 1960 assumed the position of Assistant Under-Secretary in the Department of External Affairs. Mr. Ignatieff was named Ambassador and Permanent Representative of Canada to the North Atlantic Council, Paris, in 1962. He was appointed Canada's Permanent Representative and Ambassador to the United Nations, New York, in 1966. His appointment coincided with Canada's two-year mandate on the Security Council, 1967 to 1968, following which he was named Permanent Representative and Ambassador of Canada to the Conference of the Committee on Disarmament, Geneva.

Mr. Ignatieff is married to the former Alison Grant and has two children.

\*\*\*\*

JEAN-LOUIS DELISLE

Mr. Delisle was born in Quebec City on January 14, 1912. He was educated at Quebec Seminary, Laval University, and was a Rhodes Scholar at Oxford. He practised law in Quebec City from 1940 to 1942, and at the same time lectured at Laval University.

Mr. Delisle joined the Department of External Affairs in 1942 and served in the Office of the Prime Minister from 1942 to 1946. He subsequently served in Rio de Janeiro, Boston, Warsaw and in 1957 as the Canadian Representative on the United Nations Commission on French Togoland. He then served in Paris, and in 1961 was appointed Ambassador to Costa Rica, Honduras, Nicaragua, Panama and El Salvador. In 1964, Mr. Delisle was named Canadian Ambassador to Turkey and in 1967 became Permanent Representative and Ambassador of Canada to the Office of the United Nations at Geneva.

Mr. Delisle is married to the former Constance Charette and has two children.



no 17

POUR DIFFUSION IMMEDIATE  
LE 24 MARS 1970

FUSIONNEMENT DES MISSIONS DU CANADA A GENEVE

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, M. Mitchell Sharp, a fait connaître aujourd'hui la décision du Gouvernement de fusionner la Mission Permanente du Canada auprès de l'Office des Nations-Unies à Genève et de sa délégation auprès de la Conférence du Comité sur le Désarmement pour coordonner étroitement leurs activités et assurer une efficacité et un rendement maximum.

Avant la fusion de ces deux missions, M. Jean-Louis Delisle était ambassadeur et représentant permanent du Canada auprès de l'Office des Nations-Unies à Genève. M. George Ignatieff était ambassadeur et représentant du Canada à la Conférence du Comité sur le Désarmement. M. Delisle ayant été souffrant et devant être soulagé de la plus lourde de ces tâches, M. Ignatieff a été nommé ambassadeur et représentant permanent du Canada auprès de l'Office des Nations-Unies à Genève, tout en continuant d'exercer les fonctions d'ambassadeur et de représentant du Canada à la Conférence du Comité sur le Désarmement.

M. Ignatieff représentera le Gouvernement canadien auprès de tous les organismes des Nations-Unies qui se réunissent à Genève et à toutes les réunions tenues à Genève sous les auspices de l'ONU. Il est aussi accrédité auprès des institutions spécialisées et autres organisations internationales à Genève; d'autre part, en attendant son retour au Canada où il doit obtenir une nouvelle affectation, M. Delisle continuera, avec le rang d'ambassadeur, de s'occuper des relations avec le haut-commissariat des Nations-Unies pour les réfugiés, avec le Comité international de la Croix-Rouge et la Ligue des sociétés de la Croix-Rouge.

\* \* \*

GEORGE IGNATIEFF

M. Ignatieff est né à Saint-Petersbourg, en Russie, le 16 décembre 1913, et est diplômé de l'Université de Toronto.

Après avoir étudié à Oxford en 1938, à titre de boursier Rhodes, il suit les cours de l'Université de Londres. Entré au Ministère des Affaires extérieures en 1940, il occupe des postes à Londres et à Washington, avant d'être nommé membre de la Mission permanente du Canada auprès des Nations-Unies. En 1953, il suit les cours du Collège impérial de la Défense à Londres et, en 1957, il est nommé ambassadeur en Yougoslavie. En 1959, il devient haut-commissaire adjoint à Londres et, à son retour au Canada en 1960, il est nommé sous-secrétaire d'Etat adjoint aux Affaires extérieures. M. Ignatieff est nommé ambassadeur et représentant permanent du Canada auprès du Conseil de l'Atlantique Nord à Paris en 1962. En 1966, il devenait représentant permanent du Canada et ambassadeur aux Nations-Unies à New York. Sa nomination coïncidait avec le terme de deux ans que le Canada a servi au Conseil de Sécurité en 1967 et 1968. En 1968, il était nommé représentant permanent et ambassadeur du Canada auprès de la Conférence du Comité sur le Désarmement à Genève.

M. Ignatieff est marié à Alison Grant et a deux enfants.

#### JEAN-LOUIS DELISLE

M. Jean-Louis Delisle est né à Québec le 14 janvier 1912. Après ses études classiques au Séminaire de Québec, M. Delisle a étudié à l'Université Laval, puis à Oxford comme titulaire de la bourse Rhodes. Il a exercé la profession d'avocat à Québec de 1940 à 1942, tout en étant chargé de cours à l'Université Laval.

M. Delisle est entré au Ministère des Affaires extérieures en 1942 et a été affecté au cabinet du Premier Ministre de 1942 à 1946. Il a subséquemment occupé des postes à Rio de Janeiro, Boston, Varsovie; en 1957, il était nommé représentant du Canada auprès de la Commission des Nations-Unies au Togoland français. Affecté ensuite à l'ambassade du Canada à Paris, il était nommé, en 1961, ambassadeur à Costa Rica, au Honduras, au Nicaragua, à Panama et au Salvador. En 1964, M. Delisle était nommé ambassadeur du Canada en Turquie et il devint, en 1967, représentant permanent et ambassadeur du Canada auprès de l'Office des Nations-Unies à Genève.

Il est marié à Constance Charette et a deux enfants.